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Protokół Nr 1/2013 

z posiedzenia Komisji Budżetowo Gospodarczej i Rolnictwa odbytego w dniu  

14 lutego 2013 w godzinach 12
10

 – 15
40 

 

Posiedzenie otworzył radny Grzegorski – przewodniczący komisji, w chwili otwarcia obecni 

byli 4 radni. Powitał zabranych radnych, Wójta Gminy, Przewodniczącego Rady Gminy i 

panią Sobczyk pracownika urzędu gminy. 

Przedstawił poniższy porządek posiedzenia. Dodał, że ze względów na wyjazd w sprawach 

osobistych, na początku posiedzenia wystąpi pani Sobczyk. 

 

1. Ocena działalności Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2012 roku. 

2. Omówienie programu pracy GKPiRPA na rok 2013. 

3. Ustalenie metod i wysokości opłat za odbiór odpadów komunalnych.  

4. Sprawy bieżące i pod obrady sesji. 

 

- Pani E. Sobczyk – omówiła projekty uchwał dotyczące zakupu i ustanowienia służebności 

gruntowej na nieruchomościach. Dotyczące zakupu gruntu w Ponikle umożliwiającego 

dostęp mieszkańców do rzeki. 

- Radny M. Grzegorski – potwierdził słuszność wprowadzenia uchwał, ponieważ regulują 

dostęp do rzeki i użytkowanie gruntów nad rzecznych. 

- Pani E. Sobczyk – dodała, że wstępnie ustalono kwotę 15 zł za m2 gruntu, rozpoczęto 

prace związane z podziałem,  dodatkowo zapoznała radnych z pismem państwa 

Zapieraczyńskich w sprawie nabycia fragmentu drogi  gminnej wchodzącej w ich działkę. 

- Radni przychylili się do wniosku o odsprzedaż części działki dla państwa 

Zapieraczyńskich. 

Ad. 1 i 2. Na posiedzenie przybył pan Wójcicki Marcin – pracownik Urzędu Gminy 

obsługujący Komisję Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, który 

przedstawił informację z działalności komisji w roku 2012. 

- Radny M. Grzegorski – pytał o działalność tych komisji w innych gminach. 

- Wójt Gminy – oznajmił, że komisje pieniądze z alkoholi rozdysponowują na różną 

działalność. 

W podjętej dyskusji, radni omawiali możliwości prowadzenia  działalności komisji 

profilaktyki i realizacji różnych programów. Pan Wójcicki przedstawił plan pracy komisji na 

rok 2013. 

- Radny Grzegorski – odnośnie preliminarza, stwierdził, że planowane 3 tysiące na 

konkurs, to zbyt mało, dodał, że jest pocieszające, że pojawiają się zmiany. 

Radni dodatkowych pytań i uwag nie wnieśli. 

-  radny Grzegorski – zapytał, ile Wójt planuje dołożyć do działalności komisji, dodał, że 

zostały zaplanowane zbyt niskie środki. 

W dalszej dyskusji pan Wójcicki przedstawił program przeciwdziałania narkomanii w 2013 

roku, planowany do podjęcia na najbliższej sesji. 

Ad.4.  Sprawy bieżące i pod obrady sesji. 

Kwestie dotyczące ustalenia diet radnych: 

- Radny M. Grzegorski – stwierdził, że na podstawie doniesień prasowych – TOP - Wójt 

ma najniższe pobory w powiecie, zapoznał zebranych ze obowiązującymi stawkami diet 

w powiecie. Dodał, że należy podjąć odpowiednią decyzję. Zaproponował dla 

przewodniczących komisji – 200, dla radnych – 180. 

W podjętej dyskusji radni omawiali proponowane  wysokości diet dla radnych i 

przewodniczących komisji z uwzględnieniem możliwości budżetowych gminy. Stwierdzono, 
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że stawki powinny być porównywalne z pozostałymi gminami w powiecie. Gmina Poświętne 

jedna z biedniejszych posiada wyższe stawki diet od gmin zamożniejszych. 

- Przewodniczący Rady Gminy-dodał, że obserwując pracę przewodniczących, to po 

obniżce diet przestaną pracować w ogóle.  

Na zakończenie dyskusji komisja podjęła wniosek aby na sesji zaproponować następującą 

wysokość  diet - dla przewodniczących komisji  w wysokości – 220 zł,  dla radnych – 180 zł. 

Uchwała dotycząca zmian w budżecie: 

- Pani Kośka Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały dotyczący  zmian w budżecie, 

dodała, że zmiany dotyczą tylko zapisów wewnątrz budżetowych, przesunięcia środków 

pomiędzy działami. 

Radni pytań i uwag nie wnieśli.  

Ad.3.  Ustalenie metod i wysokości opłat za odbiór odpadów komunalnych.  

Wójt Gminy – omówił kwestie związane z podejmowaniem uchwał oraz zarzuty organu 

nadzoru do podjętych uchwał na poprzedniej sesji, zapoznał z pismem Wydziału Prawnego 

Wojewody. Omówił kwestie związane z wdrażaniem nowego systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi, ustalenia stawek za wywóz nieczystości oraz możliwości 

wyposażenia mieszkańców w pojemniki, które może zakupić gmina lub poprzez 

przedsiębiorstwo zajmujące się usuwaniem odpadów komunalnych. 

- Przewodniczący Rady Gminy – dodał, że firmy śmieciowe posiadają swoje pojemniki, po 

wygraniu przetargu wybrana firma może zbyć posiadane pojemniki dla mieszkańców, 

unikałbym zakupu pojemników przez gminę. 

Podjęto dyskusję związaną ze sposobem wyposażania mieszkańców w pojemniki oraz 

ustalenia dotyczące wysokości opłat za wywóz śmieci oraz segregację. W dyskusji udział brał 

również pan Barul pracownik urzędu zajmujący się gospodarką odpadami. 

- Pan  Barul – zapoznał zebranych ze stawkami obowiązującymi w sąsiednich gminach. 

- Wójt Gminy – oznajmił, że najpierw należy ustalić metodę, potem ceny, mówi się, że 

gmina będzie mogła dopłacić do odbioru odpadów w przypadku źle oszacowanych 

wysokości stawek za śmieci, zacytował stosowne przepisy z nowelizowanej ustawy. 

- Radny Grzegorski – zwrócił uwagę na rodziny wielodzietne, w przypadku dużej różnicy 

w cenach będzie to zły odbiór społeczny naszych decyzji.  

- Przewodniczący Rady Gminy – obecnie odpady odbierane są raz w miesiącu, a w 

przyszłości być może częściej. Należałoby ustalić odbiór  odpadów selektywnych, co 3 

miesiące, aby obniżyć związane z wywozem obciążenia . 

- Pan S. Barul – oznajmił, że przyszła częstotliwość odbioru będzie podobna do obecnej. 

W dalszej dyskusji omawiano sposób naliczania opłat za odbiór odpadów w zależności od 

wielkości rodziny. W dyskusji radny  Grzegorski zaproponował, aby do 4 osób płacić od 

osoby, powyżej 4 osób od gospodarstwa. 

- Pan  Barul – omówił projekt uchwały w sprawie przedsiębiorców. Podczas omawiania 

projektu, radni dyskutowali o ochronie zwierząt oraz proponowanych przez gminę 

opatach. 

- Radny M. Grzegorski – podtrzymał wcześniejszą propozycję metody od osoby i 

gospodarstwa. 

- Wójt Gminy – przy zastosowaniu nowych zasad nie będzie możliwości unikania odbioru 

odpadów, nawet wielkogabarytowych. 

- Przewodniczący Rady Gminy – dodał, że mogą być problemy finansowe przy metodzie 

od osoby. 

- Wójt Gminy – zaproponował podział gospodarstw w zależności od ilości osób, przy cenie 

5 zł od osoby, gmina będzie zmuszona dopłacić do śmieci. 

- Radny Goska – zapytał, czy odpady segregowane muszą być czyste 
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- Wójt Gminy – zaproponował  metodę opracowaną przez gminę Czerniewice - od osoby i 

gospodarstwa. 

W dyskusji radni podjęli ustalenia, że proponowana na sesję będzie metoda od gospodarstwa 

z rozbiciem ceny na ilość osób w gospodarstwie. 

Radny Grzegorski przewodniczący posiedzenia ogłosił 5 minutową przerwę w obradach. 

Po wznowieniu obrad Wójt Gminy – oznajmił, że aby było bezpiecznie finansowo, gmina 

musi zebrać przynajmniej 20 tysięcy miesięcznie opłat za śmieci. 

- Radny Grzegorski oznajmił, że  przed sesją wnioski z komisji przedstawi na piśmie dla 

Przewodniczącego Rady Gminy, dodał, że proponowane opłaty są zawyżone, ale Wójt 

się nie godzi na inny podział. 

- Przewodniczący Rady Gminy – stwierdził, że przy cenie 25 zł od gospodarstwa, byłaby 

kwota 20 tysięcy zł miesięcznie. 

- Radny  Grzegorski – jestem elastyczny, jeżeli pozostałe komisje ustalą inne stawki to 

możemy proponowane stawki przez komisję budżetową przystosować do większości. 

W dalszej dyskusji omawiano wysokość stawek opłat za śmieci i sposób naliczania. Ponadto 

- Przewodniczący Rady Gminy – poruszył kwestie związane z mieszkańcami działek 

letniskowych. 

- Radny Grzegorski – stwierdził, że radca prawny na pewno znajdzie rozwiązanie prawne 

umożliwiające pobór opłaty za śmieci od mieszkańców działek. 

- Wójt Gminy – stwierdził, że sytuacja jest trudna ze względu na brak dojazdu do tych 

posesji dla dużych pojazdów. 

- Przewodniczący Rady Gminy – zaproponował utworzenie dla działkowców 

ogrodzonego punktu zbiorczego na śmieci. 

- Radny Grzegorski – przypomniał wniosek komisji dotyczący wysokości diet radnych,  

uzgodnione przez komisję do przedstawienia na sesję. Diety – przewodniczący komisji  

220  zł , radny 180 zł, Przewodniczący Rady Gminy – 1300 zł. 

Wójt Gminy – omówił kwestie odbytych zebrań z rodzicami i nauczycielami w sprawie 

reorganizacji szkól, dodał, że wszystkie opinie o jakie zwróciła się gmina są negatywne.   

- Przewodniczący Rady Gminy – stwierdził, że mieszkańcy mówią, że cała winą tej 

sytuacji będą nauczyciele, aby obronić szkoły zaszkodzą wszystkim i sobie. Bez 

wyrzeczeń doprowadzi to do katastrofy, zastanawiam się nad ponownym 

kandydowaniem. W tej sytuacji  i radni będą źle postrzegani, będą zarzuty, że nic nie 

robiliśmy. 

- Radny Grzegorski – wiadomo, że się wstrzymałem od głosu i z nikim nie konsultowałem 

swojego stanowiska, jest demokracja i  wszyscy mogą się wypowiedzieć, przy właściwej 

uchwale wszystko się wyjaśni. 

- Wójt Gminy – dodał, że nauczyciele nie mają żadnych pomysłów, tylko totalny 

sprzeciw. 

W dalszej  dyskusji radni omawiali kwestie związane z kosztami funkcjonowania szkół. 

Po zakończeniu dyskusji radny Grzegorski przewodniczący komisji o godzinie 15
40

 

zakończył posiedzenie komisji. 

  

 Protokół sporządził: 

 

   Bolesław Kośka      Przewodniczył: 

 

             Przewodniczący Komisji  

      Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa 

                

       Marian Grzegorski  


